



Hearts dance in Brussels the Brussels Dancing Hearts SDC

Kenate Neander, Disaster-Dancers Rüsselsheim e.V.

Once again a group from the Disaster Dancers visits a Special Dance in another country. This time we chose to go at Pentecost to the "Dance under the Atomium" by the "HeartBeat" Club in Brussels. On the Saturday 9 club members drove to Brussels. A long traffic hold-up prevented a timely arrival, but we made it for the coffee break at 16:00 hrs.

PLUS, A1 and A2 were danced in 2 halls. Outside – under a pavilion - was MS. Two young Swedish callers (Freddie Ekblad and Robert Milestad) led us thru the program rapidly. In honor of the callers, the halls were decorated in Swedish style and some dancers were dressed in blue and yellow. A very nice gesture in respect to the callers. Prior to dinner there was a round of MS Hot Hash, that required our full attention.

After the announcements and a brief Grand March, everyone in the halls danced 2x MS and 1x PLUS. Out of the ca. 100 dancers present, about 10 squares were continually up dancing. The participants came from 5 different Belgian clubs, from 13 German clubs, from 5 French clubs, from 5 Dutch clubs and from 1 Danish club. There were a lot of known faces there, which lead to a number of interesting discussions during the Afterparty. One female square dancer from Stuttgart, who has already lived for many years in Brussels, was able to give us good tips for our touristic Sunday morning program. Since there are no parking-lots in the inner city, I would like to point out the following :

„If you want to drive into town on a weekend or on a holiday, you should park in the Office Area, Boulevard du Roi Albert II - Gare du Nord (North Station) From there you can get to the sightseeing buses in a matter of minutes.

We decided to go on Line 1 "Historic Brus-

Einmal im Jahr fährt eine Gruppe der Disaster-Dancers zum Auslandsspecial. Diesmal haben wir an Pfingsten den Tanz unter dem Atomium vom Brüsseler Club "HeartBeat" gewählt. Am Samstag fuhren 9 Clubmitglieder nach Brüssel. Ein langer Stau verhinderte ein pünktliches Treffen, aber bis 16:00 Uhr zum Coffee Break war es geschafft.

In 2 Hallen wurde PLUS, A1 und A2 getanzt. Draußen unter einem Pavillon MS dbd. Zwei junge schwedische Caller (Fred die Ekblad und Robert Milestad) führten uns sehr flott durch das Programm. Zu Ehren der Caller waren die Hallen im schwedischen-Look dekoriert und einige Tänzerinnen waren in blau-gelb gekleidet. Eine sehr nette Geste in Bezug auf die Caller. Vor dem Dinner Break gab es eine Runde MS Hot Hash, die unsere volle Aufmerksamkeit erforderte.

Nach den Announces und einem kurzen Grand March tanzten alle im Saal

2x MS und 1x PLUS. Von ca. 100 Teilnehmern waren ständig ca. 10 Squares am Tanzen. Die Teilnehmer kamen aus 5 verschiedenen belgischen Clubs, aus Deutschland 13 Clubs, aus Frankreich 5 Clubs, aus den Niederlanden 5 Clubs und aus Dänemark 1 Club. Es war schön viele Bekannte zu sehen und anregende Gespräche während der Afterparty zu führen. Eine Squardancerin aus Stuttgart, die schon viele Jahre in Brüssel lebt, konnte uns gute Hinweise für unser touristisches Programm am Sonntag-Vormittag geben. Da es in der Innenstadt keine Parkplätze gibt, möchte ich hier folgenden Hinweis weitergeben:

„Wenn man an Wochenenden bzw. Feiertagen mit dem Auto in die Stadt fahren möchte, sollte man in der Bürostadt, Boulevard du Roi Albert II - Gare du Nord (Nordstation) parken. Von dort erreicht man in wenigen Minuten die Sightseeing Busse.“

sels” and on Line 2 “modern Brussels” which includes the European Institutions. Since C1 was on the program for Sunday morning, we drove to the PLUS workshop and the A2 workshop at 14:00 hrs at the dancing place.

Up until 18:00 hrs there were lively calls, and also Philippe Dardenne (MC) enthused those present. At the end the Club president Bibi Orinx said thanks to all participants, helpers and callers. For the Monday he wished for nice weather, as the Open Air „Atomium Square Dance“ has to be transferred into the hall if it rains.

We were lucky, the sun was blazing, and from 10:30 to 12:30 hrs Freddie and Robert called under the Atomium. Even on day 3 there were no signs of tiredness, the dancers and callers were still fit. To the delight of the spectators, who stood in long lines, there were several encores.

On the way home we had a coffee break with Brussel cakes and layer cakes. We had felt the Heart-Beat, and were unified in the feeling we had again spent a beautiful weekend with the Square-Dance-Family.

Wir entschieden uns für die Linie 1 „das historische Brüssel“ und mit der Linie 2 „das neue Brüssel“ mit den Europäischen Institutionen. Da am Sonntag-Vormittag C 1 auf dem Programm stand, fuhren wir um 14:00 Uhr zum PLUS ws und A2 ws zum Tanzplatz.

Bis 18:00 Uhr wurde flott gecallt und auch Philippe Dardenne (MC) begeisterte die Anwesenden. Zum Schluss bedankte sich der Clubpräsident Bibi Orinx bei allen Teilnehmern, Helfern und Caller. Für den Montag wünschte er schönes Wetter, denn das Open air „Atomium Square Dance“ muss bei Regen in den Saal verlegt werden.

Wir hatten alle Glück, die Sonne strahlte und von 10:30 Uhr bis 12:30 Uhr callten Freddie und Robert unter dem Atomium. Auch am 3. Tag gab es keine Ermüdungserscheinungen, Tänzer und Caller waren fit. Zur Freude vieler Zuschauer, die in langer Schlange zur Besichtigung anstanden, gab es einige Zugaben.

Auf der Heimfahrt machten wir mit Brüsseler Torten und Kuchen eine Kaffeepause. Wir hatten den Herzschlag (HeartBeat) gefühlt und waren uns einig wieder mal ein schönes Wochenende in der Square-Dance-Familie verbracht zu haben.

